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Dovoľte mi, aby som Vás 
čo najsrdečnejšie pozdravila 
v  prvom vydaní Rakovnic-
kých novín v roku 2024.

Skoro každý z  nás si dal 
na začiatku roka svoje vlast-
né predsavzatie. My sme si 
v novom roku nastavili ciele, 
ktoré by sme chceli v  roku 
2024 dosiahnuť a  napláno-
vali aktivity, ktoré budú pro-
spešné pre rozvoj našej obce. 

Ale poďme pekne postup-
ne a  zhodnoťme najskôr 
rok 2023, vráťme sa v  čase 
a  bilancujme, čo sa všetko 
zmenilo, urobilo, obnovilo, 
vybudovalo, či inak zveľadilo 
v  našej obci, čo všetko sme 
počas roku 2023 mohli zažiť, 
s čím sme sa mohli stretnúť. 

Je pekné, ak človek pocho-
pí, že veľké veci sa nerodia 
ľahko. Všetko sa to skladá 

z  maličkostí, z  drobných 
okamihov, ktoré do seba 
zapadajú ako puzzle do jed-
ného celku. Až tak môžu 
vzniknúť veľké veci. 

Máme za sebou náročný 
rok, rok plný výziev a  pro-
jektov, ktoré ovplyvnili život 
v obci. Rok rastúcej inflácie, 
čo sa odzrkadlilo na vývoji 
cien potravín, spotrebných 
materiálov a  energií. Rok, 
ktorý ovplyvňoval hospodá-
renie, či rozpočet obce, s kto-
rým sme sa museli pasovať, 
aby sme vedeli dotiahnuť 
projekty do úspešného kon-
ca. Nemôžeme pozerať na 
svet negatívne, vždy sa nájde 
spôsob, ako sa veci dajú uro-

biť lepšie, aj keď ekonomic-
ké prostredie je ovplyvnené 
vonkajšími faktormi trhu, 
obmedzeniami prijatými 
vládou, ale i kladnými opat-
reniami, ktoré nám pomáha-
jú zmierniť rastúcu infláciu. 
Ako všetci vieme, priemerná 
inflácia za rok 2023 vzrástla 
medziročne o  10,5 %, pri-
čom jej vývoj bol najmä v pr-
vom polroku dosť turbulent-
ný. Tento nepriaznivý faktor 
ovplyvnil aj realizáciu pro-
jektov, kde sme na preklenu-
tie spolufinancovania a neo-
právnených výdavkov prijali 
uznesenie na čerpanie úveru 
vo výške 40 000,- EUR.
(Pokračovanie na strane 2-3)

Vážení spoluobčania,
základom aktivity je rozumné hospodárenie s  časom. 

Človek môže zastaviť hocičo, čo však nikdy nespomalí a ne-
zastaví je čas. Čas, ktorý má každý z nás rovnaký, len je 
na nás, ako s ním budeme hospodáriť a ako ho využijeme. 
Robme všetko tak, aby náš spoločný čas, bol pre nás všetkým 
zadosťučinením za naše činy. 

Pozitívne ohlasy na úspešné
projekty a odvážne plány
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V roku 2023 sme so získa-
ných finančných prostried-
kov realizovali dva úspešné 
projekty:

• „Zníženie energetickej 
náročnosti budovy sociál-
nych služieb v obci Rakov-
nica“

Projekt bol realizovaný 
z  finančných zdrojov získa-
ných z  Ministerstva život-
ného prostredia Slovenskej 
republiky, v  zastúpení Slo-
venskej inovačnej a  energe-
tickej agentúry, na základe 
„Zmluvy o  poskytnutí ne-
návratného finančného prí-
spevku – číslo zmluvy: KZP-
-PO4-SC431-2021-68/
CDN6 v  celkovej výške 
oprávnených nákladov  
198 688,21 EUR, z  čoho 
obec spolufinancovala 5 %, 
čo činí 9 934,41 EUR. Tieto 
prostriedky boli schválené na 
uskutočnenie projektu „Zní-
ženie energetickej náročnos-
ti budovy sociálnych služieb 
v  obci Rakovnica“ s  cieľom 
zabezpečiť zníženie spotreby 
energie a  zlepšenie kvality 
života. Rekonštrukcia pre-
biehala od apríla do novem-
bra 2023, kedy sme úspešne 
prevzali projekt a  úspešne 
uviedli do prevádzky. V rám-
ci možností sa budeme sna-
žiť postupne zariadiť interiér 
zrekonštruovanej budovy, 
ktorý bude mať na 1. po-
schodí všestranné využitie.

Celková hodnota investí-
cie do projektu je 222 012,55 
EUR, v ktorej je zaradená aj 
do majetku obce.

Úspešným uchádzačom 
pre realizáciu projektu sa 
stala spoločnosť STAVEX 
Rožňava s.r.o., Kyjevská 
1881/18 Rožňava, ktorá zre-
konštruovala stavbu, ktorú 
odovzdala do užívania v no-
vembri 2023. Sme radi, že 
práve táto firma bola úspeš-
ným uchádzačom a ďakuje-
me za dobre vykonanú prácu 
a korektné vzťahy.

• Verím, že pozitívny vply-
vom na rozvoj obce a esteti-
záciu má aj projekt, ktorým 

som chcela poukázať na ne-
smierne dôležitý vplyv ba-
níctva na život v našom re-
gióne. Baníctvo bola práca, 
chlieb, obživa, vďaka baníc-
tvu sa budovala a  rozvíjala 
naša obec. Len vďaka baniam 
mali ľudia prácu, rozvíjala sa 
naša dedina a  prosperova-
la ekonomika. Práve to bol 
ten štartovný impulz, ktorý 
ma nakopol napísať projekt 
a  odhaliť históriu baníctva 
v  našej obci. Komplexnosť 
projektu na oživenie a  spo-
mienku na banícku činnosť 
v  našej obci a  zachovanie 
pamiatky na významné-
ho rodáka, nie je zachytená 
len v  exponátoch, ktoré sú 

uložené v  Dome baníckych 
tradícií, ale aj na siedmich 
informačných paneloch pri 
prechode banským náučným 
chodníkom, ktorý je zaují-
mavý tým, že návštevníci sa 
pri prechádzke môžu naučiť, 
čo je skryté pod povrchom 
zeme, aké nerastné suroviny 
sa tu nachádzajú, či o banskej 
práci našich predkov. S his-
tóriou baníctva bol spojený 
aj životný príbeh obyčajného 
človeka, rodáka z domu, kto-
rý je od tohto roka Domom 
baníckych tradícií. Myslím, 
že každý jeden z vás uzná, že 
je na mieste spájať históriu 
baníctva z  pánom Dr. h. c. 
prof. Ing. Jánom Fabiánom, 
CSc. Práve tým, že život za-

svätil baníctvu a jeho rozvo-
ju, že pri svojich pracovných 
potulkách svetom nikdy ne-
zabudol odkiaľ je, sme odha-
lili pamätnú tabuľu a  vzdali 
hold uznávanému banskému 
odborníkovi. Nešlo by to 
však bez finančných pros-
triedkov, bez nápadu a  bez 
chuti premeniť moju ideu na 
skutočnosť. 

Projekt bol realizovaný 
z finančných zdrojov Minis-
terstva investícií, regionál-
neho rozvoja a  informatizá-
cie SR, na základe „Zmluvy 
o  poskytnutí nenávratného 
finančného príspevku – čís-
lo zmluvy: 4324/2022 v cel-
kovej výške oprávnených 

nákladov 100 000,- EUR, 
z čoho obec spolufinancova-
la 5 %, čo činí 5 000,- EUR.

Celková hodnota investí-
cie do projektu je 106 846,80 
EUR, v ktorej je zaradená aj 
do majetku obce.

Úspešným uchádzačom 
pre realizáciu projektu sa 
stala spoločnosť KLAM-
PIARSTVO-ČAPÓ s.r.o., 
Rudná 62, ktorá zrekon-
štruovala stavbu a  zreali-
zovala kompletný projekt, 
ktorý odovzdala do užívania 
v decembri 2023. Ďakujeme 
za dobre odvedenú prácu, 
priateľské a korektné vzťahy. 
Sme radi, že práve táto fir - 
ma bola súčasťou tohto pro-
jektu. 

Oba projekty sme úspešne 
prevzali od zhotoviteľov do 
termínu stanovených zmlu-
vou a odovzdali do užívania 
v roku 2023. 

Tieto projekty, priniesli 
nielen estetický vzhľad 
a  rozvoj obce, ale zveľadili 
majetok obce, čím našu obec 
urobili nielen ekonomicky, 
ale aj historicky i  kultúrne 
bohatšou. 

Samozrejme sme v  roku 
2023 zveľadili majetok obce 
aj inými investíciami, kto-
ré vstúpili do účtovníctva 
a  zhodnotia výšku majetku. 
Tieto investičné zámery sme 
financovali z  vlastných, ale 

aj cudzích zdrojov. Medzi 
investície, ktoré sa patrí spo-
menúť môžeme zahrnúť:

• Traktor s príslušenstvom 
v hodnote 15 936,- EUR

• Plechová garáž s  úpra-
vami podkladu v  hodnote  
3 676,84 EUR

• Nákup pozemku v hod-
note 197,50 EUR

• Projektové dokumentá-
cia v hodnote 8 380,- EUR. 

Som rada, každému pozi-
tívnemu ohlasu, ktorý poču-
jeme, pretože to je impulzom 
a  silou, ktorá nás poháňa 
vpred aj v roku 2024.

Áno, je už samozrejmos-
ťou, že sa nájdu aj neprajníci, 
ktorí radi kritizujú a negatív-

ne komentujú činnosť v obci. 
Ja som pripravená prijať akú-
koľvek konštruktívnu kriti-
ku, ktorá má správny argu-
ment, ale tiež by som potom 
očakávala, že práve tí kritici 
ponúknu hlavne konkrétne 
riešenia a  argumentácie, ale 
hlavne sa budú podieľať na 
rozvoji obce aktívne, nie-
len komentármi z  domu či 
na sociálnych sieťach. Áno 
aj my vieme, čo je potrebné 
ešte v obci urobiť. Všetko sa 
však nedá stihnúť naraz. Je 
potrebné využiť všetky mož-
nosti, ktoré máme na získa-
nie finančných prostriedkov 
a efektívne ich využiť v pro-
spech obce.

Som si vedomá, že v  na-
šej obci treba vybudovať 
kanalizáciu a  opraviť miest-
ne komunikácie. Tu však 
treba najskôr byť realistic-
ký a  vyložiť pravdu na stôl, 
že obec nemá takmer 50 % 
miestnych komunikácií vo 
vlastníctve obce. Na proce-
se spracovania pasportizácie 
ciest a  výpočtu podielu jed-
notlivých vlastníkov pozem-
kov pod miestnymi komuni-
káciami intenzívne pracujem 
vo svojom voľnom čase, aby 
sme ušetrili niekoľko tisíc 
eur, ktoré budeme vedieť vy-
užiť na iný účel. Tento proces 
je nevyhnutný aj pre druhú 
spomínanú investíciu a  tou 
je kanalizácia, nakoľko po-
trubie by viedlo práve tými-
to komunikáciami a obec by 
nemusela spracovávať zmlu-
vy o  budúcich zmluvách so 
súčasnými vlastníkmi, ktoré 
sú z  roku 2016 buď nepod-
písané alebo už neplatné, 

čím by sa zjednodušil proces. 
Za týmito krokmi sú hodi-
ny práce, ktoré možno nie 
je vidieť, ale malými krok-
mi dosiahneš niekedy viac. 
Aby sa predišlo polemizo-
vaniu, čo chceme dosiahnuť 
pasportizáciou miestnych 
komunikácií a ako dosiahne-
me prevod do majetku obce, 
sa v  piatok 14. júna 2024 
o 17.30 hod. v sále kultúrne-
ho domu uskutoční verejné 
zhromaždenie k poskytnutiu 
konkrétnych informácií, kde 
budeme môcť voľne a otvo-
rene diskutovať o  danej 
problematike.

Ako som už spomínala na 
zastupiteľstve v  apríli vyvo-
lám stretnutie aj so štatu-
tármi obcí spadajúcimi do 
Mikroregiónu Turecká, či 
budeme pokračovať v  spo-
ločnom zámere vybudovania 
kanalizácie. 

Naďalej sa však budeme 
zapájať do výziev, ktoré budú 
prospešné a  ovplyvnia život 
v  obci, zhodnotia majetok, 
prispejú k lepšej kvalite živo-
ta v obci. 

Našou každodennou prá-
cou však nebolo len reali-
zovať projekty, ako každý 
rok sme sa starali o  este-
tický vzhľad obce, verejné 
priestranstvá, organizovali 
brigády, zabezpečovali spo-
ločensko-kultúrne podujatia, 
či zveľaďovali majetok obce 
a  zviditeľňovali obec iným 
spôsobom. Nie je žiadnou 
tajnosťou aj fakt, že v  obci 
sme mali v  roku 2023 len 3 
uchádzačov o  zamestnanie, 
ktorí vykonávali aktivačnú 
činnosť. Na jednej strane je 

to pozitívny znak toho, že 
v  obci nemáme nezamest-
naných ľudí, ktorí by si mali 
odrábať aktivačné práce, no 
na strane druhej treba brať 
do úvahy, že na všetky práce 
týkajúce sa chodu obecného 
úradu, udržiavanie verejných 
priestranstiev, pomoc pri re-
alizácii investičných záme-
rov, poskytnutí potravinovej 
pomoci, riešenie nepredví-
dateľných udalosti, udržiava-
nie cintorína, kosenie dedi-
ny a  iné sú len zamestnanci 
obecného úradu. Preto je 
nevyhnutné, aby každý z nás 
priložil ruku k dielu a posta-
ral sa o okolie svojho domu. 

Chcem sa aj touto ces-
tou poďakovať za rok 2023 
všetkým dobým ľuďom, 
dobrovoľníkom, klubom, or-
ganizáciám a  firmám, ktorí 
sa akýmkoľvek spôsobom 
pričinili o napredovaní obce 
a  rozvoj spoločensko – kul-
túrneho života. Osobitne sa 
chcem poďakovať zamest-
nancom obecného úradu za 
vykonanú prácu pre našu 
obec a  poslancom Obecné-
ho zastupiteľstva za podporu 
počas roku 2023. 

Verím, že rok 2024 bude 
ešte úspešnejší, opäť o kúsok 
lepší a  my posunieme našu 
obec opäť o  kúsok vpred. 
Spolu s  poslancami OZ sa 
budeme usilovať o  to, aby 
naše rozhodnutie boli správ-
ne, zodpovedné a v prospech 
ľudí. Neváhajte sa obrátiť so 
svojimi žiadosťami, či sťaž-
nosťami priamo na poslan-
cov OZ, podľa obvodov tak, 
ako bolo uvedené v minulom 

čísle Rakovnických novín. 
Ako sa hovorí, „viac hláv viac 
rozumu“. Spolu so zamest-
nancami obce sa budeme 
snažiť vykonávať prácu čo 
najlepšie, spoluorganizovať 
podujatia, ktoré budú spájať 
a  nie rozdeľovať, posúvať sa 
stále dopredu, aby sme našu 
obec zviditeľňovali v  tom 
najlepšom zmysle slova. 

V  roku 2024 plánujeme 
zrealizovať niekoľko investí-
cií z  vlastných finančných 
zdrojov, ktoré sú neodkladné 
a  naďalej sa budeme snažiť 
získať nenávratné prostried-
ky z iných zdrojov:

• elektrofikácia miestneho 
parku

• vodoinštalácia do miest-
neho parku

• oprava strechy na Dome 
smútku

• vymaľovanie Domu 
smútku

• dopravné značenie
• vysporiadanie pozemkov 

pod miestnymi komuniká-
ciami

• projektová dokumentácia 
na kanalizáciu

• zapojenie sa do výziev na 
rekonštrukciu miestnych ko-
munikácií

Milí spoluobčania, dovoľte 
mi zaželať Vám v roku 2024 
len správne rozhodnutia, 
porozumenie, vzájomnú to-
leranciu, dobré medziľudské 
vzťahy, zdravie, šťastie a  lás-
ku. Prajem Vám stretnutia 
plné smiechu a radosti, elán 
do každého dňa. 

Ing. Radoslava Uhrinová
starostka obce Rakovnica
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Finančným zdrojom miest 
a  obcí, okrem hospodárskej 
činnosti, ak ju obec má, sú 
podielové dane so štátneho 
rozpočtu a  miestne dane 
a  poplatky od obyvateľov. 
Podielové dane predstavu-
jú určitý podiel z  celkovej 
vybratej dane štátom, podľa 
vopred stanoveného kľúča. Je 
potrebné poukázať na fakt, 
že výrazný výpadok podielo-
vých daní výrazne ovplyvňu-
je chod samospráv a tlačíme 
pred sebou vážny problém. 

Podielová daň, ktorá prišla 
na účet vo februári 2024 je 
takmer o 10 % nižšia ako vo 
februári 2023, pričom inflá-
ciou sa ceny zvýšili. Situácia 
je zložitá, nakoľko v septem-
bri 2023 sme v podfinanco-
vaní v  januári a  septembri 
museli zvyšovať platy svo-
jich zamestnancov, ktoré 
v  roku 2024 musíme platiť 
a  ešte nám znížia podielo-
vé dane. Bolo by namieste, 
keby sa vládna koalícia za-
čala zaoberať skutočnými 

problémami, ktoré trápia 
samosprávy a  čím skôr rie-
šila túto situáciu. Veď práve 
samospráva je tým hlavný 
bodom, ktorý zabezpečuje 
služby pre každodenný ži-
vot. Práve znižovanie po-
dielových daní donútilo sa-
mosprávy konať a  zvyšovať 
miestne dane a  poplatky, 
ktoré v konečnom dôsledku 
zaplatia obyvatelia. Ale je 
to práve vláda, ktorá nerieši 
danú situáciu a  samosprávy 
nemôžu, resp. nemajú od-
kiaľ suplovať zdroje, ktoré 
by malo poskytnúť MF SR. 
Je na mieste povedať, že sa 
boríme s  existečnými prob-
lémami, že sa nemôžeme za-
pájať do výziev, ktoré s väč-
ším spolufinancovaní, resp. 

nepreplatením projektovej 
dokumentácie, že je nereál-
ne sa zapojiť do výziev, kde 
je projekt preplácaný až po 
jeho zhotovení. Toto sú re-
álne problémy, ktoré musí 
riešiť samospráva a kde stá-
le hľadáme cestu, ako nájsť 
v  štátnom rozpočte peniaze 
na dofinancovanie podielo-
vých daní zo strany štátu. 

Východiskové štatistické 
údaje a podiel obcí na výno-
se DPFO pre rok 2024:

171 942,-

Východiskové štatistické 
údaje a podiel obcí na výno-
se DPFO pre rok 2023:

172 104,-

Ing. Radoslava Uhrinová

VÝSLEDKY VOLIEB
prezidenta Slovenskej republiky dňa 23.03.2024

Volebná účasť 53,01 %
Počet voličov zapísaných v zoznamoch voličov 498
Počet voličov, ktorým boli vydané obálky 264
Počet odovzdaných obálok 264
Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľby
Prezidenta Slovenskej republiky 260

Počet neplatných hlasovacích lístkov 4

Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov pre voľ by prezidenta SR 2024 
podľa počtu získaných platných hlasov:
Por. číslo 
počtu 
hlasov

Meno a priezvisko kandidáta
Počet 
platných 
hlasov

10. Peter PELLEGRINI, Ing., 48 r., poslanec parlamentu, Banská Bystrica 165
5. Ivan KORČOK, Ing., 59 r., zahraničnopolitický poradca, Bratislava 56
4. Štefan HARABIN, JUDr., 67 r., dôchodca, Bratislava 23
7. Ján KUBIŠ, Dr. h. c. Ing., 72 r., odborný asistent, Bratislava 8
8. Igor MATOVIČ, Mgr., 50 r., poslanec parlamentu, Trnava 6
6. Marian KOTLEBA, Ing. Mgr., 47 r., predseda strany, Banská Bystrica 2

VÝSLEDKY VOLIEB prezidenta Slovenskej republiky – 
II. kolo, dňa 06.04.2024

Volebná účasť 60,28 %
Počet voličov zapísaných v zoznamoch voličov 491
Počet voličov, ktorým boli vydané obálky 296
Počet odovzdaných obálok 296
Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľby
Prezidenta Slovenskej republiky 294

Počet neplatných hlasov 2 

Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov pre voľ by prezidenta SR 2024 
– II. kolo podľa počtu získaných platných hlasov:
Por. číslo 
počtu 
hlasov

Meno a priezvisko kandidáta Počet platných 
hlasov

1. Peter PELLEGRINI, Ing., 48 r., poslanec parlamentu, Banská Bystrica 211 (71,76%)
2. Ivan KORČOK, Ing., 60 r., zahraničnopolitický poradca, Bratislava 83 (28,23%)

27.7.2024 o 15:00 
Dni obce – miestny park

28.7.2024 o 9:00 
Dni obce – Iváďó

28.7.2024 o 13:00 
Dni obce – futbalový turnaj

30.8.2024 o 15:00 
Kladenie venca k pamätníku SNP 80. výročie

30.8.2024 o 19:00 
Vatra SNP (DHZ)

7.9.2024 o 8:00 
Výstup na Plešiveckú planinu

5.10.2024 o 19:00 
Hasičská zábava (DHZ)

9.10.2024 o 14:30 
Úcta k starším

7.12.2024 o 14:00 
Vianočné trhy

7.12.2024 o 16:00 
Mikuláš

18.5.2024 o 7:00
Previerky pripravenosti DHZ

1.6.2024 o 10:00 – Medzinárodný deň detí

Priblížme si chod samosprávy a získavania finančných 
prostriedkov na mzdy a  odvody, spotrebný materiál, in-
vestičný materiál, bežnú údržbu, starostlivosť o  verejné 
priestory a iné.

Podielové dane

Plán nadchádzajúcich akcií v roku 2024 
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Dňa 16. marca sa v kultúr-
nom dome zúčastnilo, okrem 
našich občanov, mnoho hostí 
z  rôznych miest, obcí i  za-
hraničia. Na precízne pripra-
venom otvorení bolo mnoho 
účastníkov oblečených do 
baníckych uniforiem. Prí-
jemnú atmosféru spestrova-
la Banícka dychovka SMZ 
z Jelšavy. 

Po úvodnom prejave sta-
rostky obce Ing. Radoslavy 
Uhrinovej sa pozornosť prí-
tomných obrátila na životný 
príbeh pána profesora výni-
močného rodáka, ktorý po 
sebe zanechal hlbokú stopu. 
Jeho syn Dr. Ing. Ján Fabián 
vypracoval prezentáciu s kto-
rou oboznámil všetkých zú-
častnených. 

Po prezentácií nasledovali 
príhovory dôležitých repre-
zentantov z  oboru, ktorí ho 
poznali osobne. Zvýraznili 
jeho výnimočnosť, schopnos-
ti, ľudskosť i  jeho jedinečnú 
pamäť.

Vašu pozornosť si do-
volíme upriamiť na jednu 
zvláštnu a milú udalosť. Pani 
starostka za prácu v baníctve 
i  za aktívne členstvo v  Ba-

níckom spolku v  Rakovnici 
osobne poďakovala najstar-
šiemu členovi 92 ročnému 
Júliusovi Adamecovi staršie-
mu za jeho vernosť baníctvu 
a  obdarila ho peknou kyti-
cou.

Po skončení akcie v  kul-
túrnom dome sa účastníci 
v  sprievode za zvukov ba-
níckej dychovky presunuli 
k  Domu baníckych tradí-
cií. Svojim spevom prispeli 
i členky ZPOZu. Slávnostne 
prestrihnutá páska otvori-
la vstup do domu a  súbež-
ne odhalila pamätnú tabuľu 
profesorovi. Nasledovala 
jedinečná prehliadka. K  vi-
deniu bolo 250 exponátov, 
z  ktorých väčšinu darovali 
dobrovoľníci. Ak chcete ve-
dieť čo všetko tam je, pri náv-
števe máte možnosť to vidieť 
na vlastné oči. 

Nasledujúci deň 17. marca 
sa uskutočnilo Slávnostné 
otvorenie Banského náučné-
ho chodníka Mních. Zážitok 
s tohto podujatia vám ponú-
kame v nasledujúcom článku 
ako to vnímal Ing. Maroš 
Gonos.

Postupom času som si 
o  histórii Mnícha dosť pre-
čítal a pokračoval som v od-
haľovaní zákutí tejto lokality 
v  rámci hubárskych prechá-
dzok. Takže priznám sa, pred 
otvorením chodníka som bol 
veľmi zvedavý, ako to bude 
vyzerať. 

Prekvapenia na seba ne-
nechali dlho čakať a  banský 
chodník nám od nástupu po-
núkol nádherne spracované 

informačné tabule, príjem-
nú dynamickú prechádzku 
do kopca, oživenú lávkami, 
rebríkmi, lezením v  skalách 
s reťazami a nakoniec aj od-
dychový zostup z Mnícha. 

Záver pri kostolíku Sv. Má-
rie Magdalény s  novou šin-
dľovou strechou, drevenými 
stĺpmi a  pohárom „svätenej 
vody“, bol už len čerešničkou 
na torte. Musím povedať, že 
tento projekt sa naozaj poda-

ril a jeho autorom, podporo-
vateľom a realizátorom patrí 
veľká vďaka. Samozrejme 
nemôžeme zabudnúť ani na 
spoločenský rozmer poduja-
tia, kde sme pri obnovených 

altánkoch a  pri dobrom gu-
láši mohli stráviť príjemné 
nedeľné dopoludnie plné zá-
žitkov, prekvapení a stretnutí 
s priateľmi.

Ing. Maroš Gonos

Zážitok, na ktorý sa nezabúda
Počas dvoch dní 16. a 17. marca sa v obci uskutočnili ak-

cie, ktoré na seba nadväzovali. Začali slávnostným otvo-
rením Domu baníckych tradícií na počesť Dr.h.c. profesora 
Ing. Jána Fabiána, CSc. v kultúrnom dome. Potom nasle-
dovalo prestrihnutie pásky na vstup do Domu baníckych 
tradícií spolu s odhalením pamätnej tabule pánovi profeso-
rovi. Druhý deň patril Slávnostnému otvoreniu Banského 
náučného chodníka Mních.

Otvorenie Banského náučného chodníka Mních bolo pre 
mňa trochu prekvapením, pretože som ani netušil, že sa 
niečo také pripravuje. O to zaujímavejšie to potom pre mňa 
nakoniec bolo. Lokalita Mních bola od detstva mojím obľú-
beným miestom, kde sme s  kamarátmi často trávili čas le-
zením po skalách Macochy, či objavovaním tajomných dier, 
o ktorých sme toho málo vedeli. 

Obec Rakovnica pod vply-
vom jej starostky ponúka pre 
obyvateľov obce, ale aj turis-
tov, neskutočné množstvo 
aktivít bez ohľadu na to, či 

svieti slnko alebo je mráz. 
A  zdá sa, že každý rok je 
ich viac. Okrem tradičných 
akcií, ktoré sú organizova-
né každoročne, v  roku 2023 

pribudli fantastické Reken-
ské vianočné trhy a  advent 
bol zahájený Benefičným 
koncertom kolied v  kosto-
le. Výťažok z koncertu bude 
použitý k  obnoveniu tradič-
ných osláv Sv. Magdalény na 
Iváďove.

Obec Rakovnica nikdy 
nezabúda na najmladších 
obyvateľov obce a  organizu-
je pre nich karneval, oslavy 
k MDD, spoločne vítajú Mi-
kuláša a viacero iných aktivít. 
Myslí na tých najstarších, 
nielen denným stacionárom 
pre seniorov, ale aj pripo-
mienkou Dňa úcty k  star-
ším. Chápe, že každý z  nás 

sa môže dostať do núdze, že 
dôchodcom chýbajú finanč-
né prostriedky a snaží sa hľa-
dať možnosti, ako pomôcť. 
Ako starostka, ale hlavne ako 
človek so srdcom sa zapoji-
la do projektu Potravinovej 
pomoci, ktorú rozváža tým, 
ktorí ju potrebujú. Prejavuje 
úctu dobrovoľným hasičom, 
váži si učiteľov, ktorí vycho-
vávajú „budúcnosť obce“, 
uctieva pamiatku tých, čo už 
nie sú medzi nami. 

Vedenie obce Rakovnica ve- 
rí, že v zdravom tele je zdravý 
duch, preto podporuje šport 
v  obci v  akejkoľvek podobe. 
Futbalový klub sa rozrástol 
o  tím mladých hráčov, ktorí 
hrdo reprezentujú našu obec. 

(Pokračovanie na 8. str.)

Vieru v to,  že každý na tomto svete má „svoje miesto“, kto-
ré keď nájde, všetko do seba zapadne a svet mu zrazu začne 
dávať zmysel, asi nosí v sebe každý z nás. Niektorí hľadajú 
celý život a „svoje miesto“ na Zemi nenájdu, iní vyskúšajú 
mnoho ciest, kým nájdu tu správnu, ďalší majú sklony svoje 
predurčenie spochybňovať. Ani jeden z  týchto prípadov sa 
netýka Radky Uhrinovej, ktorá svoje životné poslanie obja-
vila veľmi skoro. Zasvätiť svoj život obci, z ktorej pochádza, 
odovzdať sa jej celá a upísať svoju dušu verejnému blahu do-
káže málokto. Niet pochýb o tom, že srdce Radky Uhrinovej 
bije pre Rakovnicu. Obyvatelia obce z toho profitujú, aj keď 
si to niektorí možno neuvedomujú, niektorí možno neradi 
priznajú.

Nie je obec ako obec

Zapísali sa do histórie obce
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Kto ťa motivoval k  tomu, 
aby si sa stala aktívnou špor-
tovkyňou?

Môj otec dlho hral stolný 
tenis. Súťažil a  získal veľa 

pohárov v obci ale aj na pod-
ujatiach mimo obce. Pod 
dohľadom otca som skúsila 
hrať aj ja. Zapáčilo sa mi to, 
a preto stále hrám.

Kde sa realizuješ?
Ujal sa ma TJ Geológ 

v Rožňave. Táto organizácia 
jediná sa venuje mladším ka-
tegóriám. Tu mám možnosť 
trénovať, súťažiť, zdokonaľo-
vať sa. Trénujem štyrikrát do 
týždňa. Dvakrát individuál-
ne s trénerom a dvakrát spo-
ločne. V  skupine sme štyri 
dievčatá a deväť chlapcov. 

Aké výsledky si už dosiahla 
za dva roky svojej činnosti?

Tréningy a  základné hry 
máme v  skupine. Dôležitá 
pre nás je Okresná školská 
liga, ktorá sa robí päťkrát do 
roka, kedy sa stretnú hráči 
z rôznych škôl. Vyšším stup-
ňom je krajská liga, kde sú-
ťažia družstva. Potrebné sú aj 
stolnotenisové kempy spoje-
né so súťažou. Osobne som 
získala dva poháre zo škol-
skej ligy a  jeden z  kempu. 
Vlastním päť kusov medailí. 
Jedna z toho je z kempu. 

Aké sú tvoje ambície?
Intenzívne trénujem, sú-

streďujem sa najmä na dô-
ležité stretnutia. Zdoko-
naľujem sa. Záleží mi na 
výsledkoch a  možnostiach 
postúpiť do vyššej kategórie.

Čo odkážeš dievčatám 
v obci?

Šport je dobrá činnosť. 
Stolný tenis je zaujímavá 
hra. Výhodou je, že sa hrá 
v miestnostiach nezávislé od 
počasia. Možnosti a  druhy 
športu sú rôzne. Chce to len 
dobre si vybrať a venovať sa 
tomu. Myslím si, že v akom-
koľvek športe si každý nájde 
svoje miesto. Z  toho čo ro-
bím mám dobrý pocit a teší 
ma to. Neváhajte a  dajte sa 
do toho.

Podľa našich informácií 
si jedinou hráčkou stolné-
ho tenisu vo svojej kategórií 
v obci. Máme z toho radosť. 
RON ti blahoželajú k úspe-
chom, ktoré si už dosiahla. 
Do budúcnosti ti držíme 
palce.

RON ďakujú za rozhovor. 

V  dennom stacionári sa 
snažíme zabezpečiť odborné 
služby, ktoré zodpovedajú 
potrebám fyzickej osoby so 
zohľadnením jej individuál-
nych potrieb, prirodzených 
vzťahov a  rodiny. Posilňuje-
me kontakt so spoločenským 
prostredím, aktivizáciu, pod-
poru samostatnosti a zodpo-
vednosti. 

Okrem odborných a  ďal-
ších služieb vytvárame pod-
mienky na záujmovú činnosť. 
Tá je zameraná na zapájanie 
prijímateľov do tvorivých 
činností, a  zároveň pomáha 
rozvíjať motorické, kogni-
tívne, komunikačné, sociálne 
a osobnostné kompetencie.

Denný stacionár je miesto, 
kde môžu seniori stráviť 
čas v  príjemnom prostredí 
v  spoločnosti svojich roves-
níkov. Je to miesto, ktoré im 
pomôže zabudnúť na samotu 
a vyplní im voľný čas. 

Počas dňa je pre seniorov 
pripravená celá rada zau-
jímavých terapeutických 
a  kultúrnych činností. Za-
bezpečujeme klientom so-
ciálne poradenstvo, sociálnu 
rehabilitáciu, pracovnú tera-
piu, záujmovú činnosť, dovoz 
liekov, kontrolu krvného tla-
ku, poskytovanie podmienok 

pre zamedzenie osamelosti, 
obedy, odvoz a dovoz klien-
tov z domu priamo k nám.

Najobľúbenejšie aktivity 
našich seniorov. 

- v letnom období spoloč-
né opekačky

- počas celého roka sa pri-
pravujeme na tému daného 
ročného obdobia napríklad 
ako je Veľká noc, (maľovanie 
kraslíc, výroba veľkonočných 
ozdôb), Vianoce (výroba 
ozdôb na vianočný stromček, 
ktorý skrášľuje našu obec), 
krásne ručne vyrábané via-
nočné ozdoby, ktoré ponú-
kame na vianočných trhoch, 
ktoré organizuje obec.

- pohybové dopoludnie, 
kde si spoločne precvičíme 
zopár jednoduchých cvikov

- medzi veľmi obľúbené 
aktivity našich seniorov pat-
ria pamäťové cvičenia a ruč-
né práce rôzneho druhu.

Do nášho kolektívu radi 
privítame nových klientov, 
nakoľko v súčasnosti máme 
neobsadených 5 miest, čím 
došlo aj k poklesu zamest-
nancov, nakoľko na 10 klien-
tov postačujú 2 zamestnanci.

Bližšie informácie Vám 
poskytneme priamo v  den-
nom stacionári. 
Adresa: Rakovnica 147
Telefón: 0902 966 091
E-mail: stacionar@rakov-
nica.sk
FB – Denný stacionár pre 
seniorov v Rakovnici
Zodpovedná vedúca:
Mgr. Michaela Hadušovská

V  dennom stacionári vytvárame pre seniorov a  zdra-
votne znevýhodnené osoby priestor na sebarealizáciu, pl-
nohodnotný rozvoj osobnosti i zmysluplné trávenie svojho 
času. Okrem odborných služieb ponúkame rôznorodé akti-
vity, ktoré prispôsobujeme fyzickým silám i  psychickému 
stavu prijímateľov. Ambulantná služba je poskytovaná 
osobám, ktoré sú odkázané na sociálnu službu v zariadení 
len na určitý čas počas dňa. 

Príjemné prostredie i zaujímavé činnosti

Stretli sme sa na jednom tréningu stolných tenistov 
(pingpongistov) v  našom kultúrnom dome. Medzi hráč-
mi vyniklo šikovné, rýchlo reagujúce dievča s  premysle-
ným usmerňovaním loptičky. Zaujala nás nielen hra, ale 
aj hráčka. Radi vám ju predstavíme. Je to 13-ročná žiačka 
Natália Tóthová. So súhlasom rodičov a jej samotnej RON 
požiadali o rozhovor, ktorý vám predkladáme.

(Pokračovanie zo 7. str.)
Pingpongistom sa starost-

ka snaží poskytnúť čo najlep-
šie podmienky na reprezen-
táciu obce a  každoročne ich 
snahu odvďačí zorganizova-
ním Turnaja v stolnom tenise 
o pohár starostky. V lete or-
ganizuje zájazdy na kúpalis-
ká, v zime sa v rámci počasia 
snaží vytvoriť klzisko alebo 
v rámci možností zarezervu-
je klzisko v Rožňave len pre 
Rakovnicu. „Zdravého du-
cha“ svojich občanov potom 

zúročuje na spoločných bri-
gádach pri čistení obce a les-
ných zákutiach, kde starostka 
ide sama príkladom, pri dob-
rovoľnej pomoci v  ťažkých 
chvíľach silných dažďov, ale-
bo napadanom snehu.

V blízkosti obce Rakovni-
ca sa v roku 2023 pod vede-
ním Radky Uhrinovej budo-
vali cyklochodníky, zážitkový 
banský náučný chodník, zre-
alizovaná bola veľká rekon-
štrukcia Domu baníckych 
tradícií, stavali sa altánky 

na Iváďove, prístrešok Hen-
clovej dolinke, opravovali 
studničky, bola nápomocná 
Gotickej ceste pri obno-
ve pútnického kostolíka sv. 
Márie Magdalény. Výpočet 
toho, čo sa v roku 2023 udia-
lo v tejto malej baníckej obci 
je ukážkou toho, že občania 
si zvolili dobre. Hlavne pre-
to, že ich starostka je srdcom 
Rekenšenka. 

Navzdory tomu, ale chá-
pe, že ostať v  izolácií nie 
je funkčný model prežitia 

a  spôsobil by stagnáciu roz-
voja. Preto je otvorená kaž-
dej spolupráci, zapojuje sa 
do všetkých gemerských ak-
cií. V  roku 2023 bolo v Ra-
kovnici jedno so zberných 
miest Gemerskej Vianočnej 
zbierky a  obec Rakovnica, 
ako jedna z  21 účastníkov, 
prispela kotlom kapustnice 
k  Spoločným Vianociam, 
ktoré sa konali na Vodnom 
hrade v Štítniku. 

Áno, je to tak. Nie je veľa 
obcí na Gemeri, na ktoré by 
sa hodil slogan „Obec, kde sa 
dobre žije“. Rakovnica si ho 
ale právom zaslúži.

Martina Štepan

Nie je obec ako obec

Preto Vás žiadame, aby ste 
si priestor v okolí vašich do-
mov a  pozemkov udržiavali 
kosením a ich čistením.

Ďakujeme všetkým, ktorí 
už takto pomáhajú pri kose-
ní verejných priestorov a  aj 
každému, kto sa zapojí do 
zveľaďovania našej obce. Ako 
aj minulý rok, budeme zbie-
rať pokosenú trávu z  verej-
ných priestranstiev pre Vaši-
mi domami každú stredu.

Taktiež vyzývame všetkých 
majiteľov pozemkov, aby si 
ich pravidelne kosili a  za-
bránili tak šíreniu alergénov 
a  zdržiavaniu sa zvierat vo 
vysokej tráve. Nepokosené 
pozemky znečisťujú sused-
né pozemky. Upozorňujeme 
vlastníkov, nájomcov a  uží-
vateľov na povinnosť pravi-
delného udržiavania trávna-

tých plôch ich kosením.

Kosenie verejných pries-
tran stiev a cintorína

03.05.2024 – 10.05.2024
15.07.2024 – 21.07.2024
02.09.2024 – 10.09.2024
14.10.2024 – 18.10.2024

Budeme veľmi radi ak ko-
senie verejných priestran-
stiev počas plánovaných 
dátumov nezostane len na 
zamestnancov obce a  obec-
nom úrade, ale z vlastnej ini-
ciatívy nám prídete pomôcť 
zveľadiť a skrášliť našu obec, 
či obecný cintorín.

Obec Rakovnica si vyhra-
dzujú právo zmeny poradia 
kosenia v  dôsledku zlého 
počasia a  neočakávaných 
zmien.

Za pochopenie ďakujeme.

Vážení občania, 
nakoľko máme v obci zamestnaných dvoch pracovníkov 

na údržbu a spravovanie budov a verejných priestranstiev 
a len jedného aktivačného pracovníka, nie je možné zabez-
pečiť kosenie všetkých verejných priestranstiev v pravidel-
ných intervaloch.

Plán údržby
verejnej zelene –

kosenie na rok 2024
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Keď sa nám zastaví čas 
starostí a my si môžeme užiť 
seba a krásu Slovenska.

Začalo to takto: „Neuro-
bíme stretnutie znovu u vás? 
Pomôžeme roztancovať Rož-
ňavu.“ Už 11 rokov sa stretá-
vame skupina od Bratislavy, 
Trnavy, Nových Zámkov, 
Komjatíc, Prievidze, Zvole-
na, Košíc... Spojila nás Julka 
Lukačovičová (Bednáriková) 
ako skupinu V+V+O – vdov, 
vdovcov a  osamelých (te-
raz už aj páry). Pôvodne nás 
bolo veľa, ale postupne sa 
to skĺbilo na „zdravé jadro“. 
Gemer poznajú viac ako sa-
motní obyvatelia. Využívame 
aj rôzne akcie. Tento krát od 
27.4. – 30.4. 2024 sme toho 
spoznali a prežili až-až.

Začali sme to s  Klenotmi 
košického kraja na súťažnej 
prehliadke dospelých fol-
klórnych súborov v  Rožňa-
ve. Bolo to pohladenie na 
srdci. Ale najviac sme si to 
užili v Rakovnici s GemArt 
– Gemerský umelecký inšti-
tút, ktorý za spolupráce obce 
a okolia urobil veľa veselosti 
a  radosti pre deti, ale aj do-
spelých pod názvom Sveto-
vý deň vynálezov a  inovácie 
na Gemeri. Mohli sme sa 
zapojiť do ryžovania zlata, 
písanie na starých písacích 
strojoch, ručne napíliť drevo, 
podojiť kravu, vyvaľkať cesto 
(Folklórny súbor Genšanky) 
...ale aj zistiť akú máme silu: 
naplniť rudou uhorský hunt 
(vozík) a  pretlačiť ho. A  ku 
tomu ochutnať skvelé dob-
roty.

Vladko Kóňa nám podrob-
ne v Dome baníckych tradí-
cii vysvetlil, na čo sa používali 
jednotlivé náradia. Spomenul 
aj slávneho rodáka Dr. h. c. 

prof. Ing. Jána Fabiána, CSc. 
pedagóga, uznávaného ban-
ského odborníka aj vo svete. 
Práve v jeho rodnom dome je 
toto múzeum.

Potom sme sa presunuli 
na Banský náučný chodník 
Mních. Tento malý slovenský 
raj preveril zdatnosť našich 
priateľov. Napriek rôznym 
zdravotným obmedzeniam 
prešli sme ho. Ukončili sme 
to spoločnou opekačkou.

Už od praveku je Gemer 
spojený s  baníctvom. Ozna-
čovali ho aj ako Železné srd-
ce Uhorska. Navštívili sme 
Expozíciu baníctva a hutníc-
tva na Gemeri aj Expozíciu 
slovenského krasu a  priľah-
lých oblastí. Tiež Zážitkové 
centrum Sentinel. Odborný 
výklad a  podrobná doku-
mentácia je skvelé spestrenie 
času v  Rožňave. Aj Expozí-
ciu regionálnej histórie sa 
oplatí pozrieť.

V  Galérii na námestí je 
stále čo obdivovať. Tento krát 
„V moci nocí“ výstava sov ži-
júcich na Slovensku. Gemer 
– Spiš – fotografie Szilár-
da Schermanna. Od Marty 
Vajdovej obrazy Svetlá mojej 
duše.

Akurát bolo našim skla-
maním, že okrem detí malo 
odvahu len pár jedincov pri-
pojiť sa do tanca na krásnej 
akcii Roztancujeme Rožňa-
vu. A tak sme aspoň my za-
chraňovali situáciu. 

Poznatky z baníctva, ale aj 
krásu nášho Gemera si uži-
li znova naši kamaráti a  my 
s nimi. Veď aj spolu posedieť 
sú vzácne chvíle pre ktoré sa 
oplatí precestovať toľko kilo-
metrov. Pretože „Přátelství to 
je někdy víc než láska...“

Mária Velďáková

Vydarený víkend

Zmena úradných hodín
Oznamujeme občanom, že od 1. apríla 2024 bude 

zmena úradných hodín v kancelárii obecného úradu.

Prosíme občanov, aby túto zmenu rešpektovali.
Ďakujeme za pochopenie. 
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